
Beknopt verslag van Algemene Vergadering WCG op 27 september 2023 

1. Opening/welkom 

De voorzitter heet de aanwezigen welkom. De opkomst is met 24 personen beter dan we lange 

tijd gezien hebben, met een mooie combinatie van bekenden, oude bekenden en nieuwe 

gezichten. 

 

2. Vaststelling van de agenda 

In aanvulling op de voorliggende agenda wordt kort gesproken over het fenomeen “vrienden en 

vijanden” op het PWBG-forum. Het betreft een onderdeel van een heel uitgebreid forumpakket. 

Onze expert vermoedt dat de taalmodule te bewerken is, waardoor deze terminologie kan 

verdwijnen. [Noot: Naderhand is gebleken dat de optie, want dat is het, niet eens ingeschakeld 

was; wel zie je de terminologie terug in de helptekst.] 

 

3. Vaststelling verslag 30 november 2022 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld gesteld. Een van de aanwezigen benadrukte zijn steun 

de focus die met de drie speerpunten (ligplaatsen, eigenaarschap en duurzaamheid) is gelegd. 

 

4. Status financiën 

De penningmeester wijst op het herstel van de gemeentelijke subsidie en vraagt met het oog op 

de volgende vergadering om ten minste twee leden voor de kascommissie. Drie personen stellen 

zich daarvoor beschikbaar. 

 

5. Verslag van activiteiten 

Bij gebrek aan een watercoördinator vordert het bestuurlijk overleg moeizaam. Overigens 

verandert dat per 3 oktober, weliswaar voor slechts 40%, maar zo is er tenminste een basis. 

Er zijn wel diverse ontmoetingen geweest met projectbureaus zoals die van Meerstad en 

Stadshavens. Suiker moet nog volgen. Deze bureaus blijken niet per se afwijzend ten opzichte 

van schepen, maar zijn desondanks wel huiverig omdat schepen in de ambtelijke organisatie 

slecht liggen. Een van de aanwezigen vraagt zich af waar dat aan ligt. De voorzitter suggereert 

een enquête via OIS (Onderzoek, Informatie, Statistiek Groningen). Iemand anders wijst erop dat 

Groningen een relatief arme stad is, maar wel veel grond heeft, wat essentieel is voor de 

inkomsten van de stad. Refererend aan de constructies in Amsterdam IJburg wordt opgemerkt 

dat een ligplaats ook voor de rechthebbende best iets mag kosten. 

Ook ten aanzien van Stadshavens is in de zienswijze opgemerkt dat water niet louter decor mag 

zijn. Er wordt gevraagd naar de 550 ligplaatsen uit de routekaart, een aantal dat al heel lang niet 

wordt gehaald. Strikt genomen vallen de waterkavels in Meerstad daarbuiten. Stel dat je die wel 

zou meetellen, dan moet het getal natuurlijk omhoog. 

Een deelnemer verwoordt de pijn van de Woonschepenhaven, dat alle ingediende zienswijzen 

zomaar terzijde worden geschoven. Dat is niet bevorderlijk voor de communicatie. 

 

6. Resultaten van overleg met wethouder op 15 september 

Het overleg was niet onaardig, al weten we nog niet of de uitvoering van de watervisie met de 

komst van de nieuwe watercoördinator wél op gang zal komen. Voorts is een nieuw convenant 

getekend, dat een iets actievere, meer onderzoekende houding van het WCG vraagt. Onze 

gastspreker merkt op dat de gemeente zich onvoldoende in de ontwikkeling van hogere 

regelgeving verdiept. 

 



7. Wijziging statuten alsmede naamswijziging 

De statuten zijn niet alleen zwaar verouderd, waardoor zij slecht op de tegenwoordige 

wetgeving aansluiten, maar zijn door de hoge vergaderfrequentie ook niet meer werkbaar. Een 

van de aanwezigen heeft echt grondig gelezen en wijst op twee identieke punten in artikel 4; 

ook moge duidelijk zijn dat bestuursleden geen (niet een) vergoeding voor hun inspanning 

krijgen. 

De statutenwijziging houdt ook een naamswijziging in. Het Platform WaterBewoners Groningen 

zal de bestaande WCG-site evenwel in de lucht houden en blijven voeden, zodat het verleden 

wordt gerespecteerd. 

Over de statutenwijzing wordt ten slotte gestemd: met nul stemmen tegen, enkele 

onthoudingen en 17 stemmen voor wordt de wijziging (dus ook de naamswijziging) 

goedgekeurd. 

 

8. Presentatie over toegenomen reikwijdte van omgevingsvergunning 

Na de pauze worden we meegenomen in de geschiedenis. Enkele punten om vast te houden: 

- in 1992 is de wet op woonschepen en woonwagens afgeschaft; 

- het ging om wonen en een gelijkwaardige behandeling met wonen op de wal; vandaar de RZB; 

- de huisvestingswet werd aangepast: alleen de ligplaats is de woning, want nogal onhandig is bij 

subsidies voor woningverbetering en dergelijke; 

- het woonschip is primair woning, zoals ook blijkt uit de Wet Verduidelijking Voorschriften 

Woonboten. WABO en Woningwet zijn hiermee gewijzigd. Varende schepen hoeven niet te 

voldoen aan het bouwbesluit, maar het plaatsen/neerleggen van een varend schip kan wel 

degelijk een omgevingsvergunning vereisen (met bijbehorende inkomsten voor de gemeente); 

- de WABO staat varen niet in de weg; 

- het had veel onduidelijkheid gescheeld als de Wet Verduidelijking onderscheid had gemaakt 

tussen woonligplaatsen en andere ligplaatsen; 

- schepen in de Noorderhaven hoeven niet te voldoen aan het bouwbesluit (denk aan formaat 

voordeur en dergelijke). De Raad van State heeft bovendien geconcludeerd dat het CvO niet van 

belang is voor wonen. 

 

9. Wat verder ter tafel komt / rondvraag 

Hiervan wordt geen gebruik meer gemaakt. 

 

10. Sluiting 

Niet meer aan de orde zijnde bedankt de voorzitter de aanwezigen, nodigt hij hen nogmaals uit 

om bij de volgende vergadering aan te schuiven voor de gemeenschappelijke maaltijd en sluit hij 

de vergadering. 


